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#VENECIJA SE PRIPREMA TURISTIMA NAPLAĆIVATI ULAZ U GRAD I TRAŽITI

REZERVACIJE#

Iz kontrolne sobe u policijskom sjedištu u Veneciji, turisti uskoro mogu očekivati da ih promatra

Big Brother.

Kako bi se izborila s previše turističkih dolazaka, Venecija želi zabilježiti svaku osobu koja je

stupila nogom u grad.

Pomoću 468 CCTV kamera, optičkih senzora i sustava za praćenje mobilnih telefona, mogu

razlikovati stanovnike od posjetitelja, Talijane od stranaca, vidjeti otkud ljudi dolaze, kamo idu i

koliko se brzo kreću, piše Reuters.

Svakih 15 minuta, vlasti dobivaju podatak koliko je grad napučen, a uz to i koliko se gondola

kreće po Canalu Grande ili diže li se razina mora na opasne razine.

Mjesec dana nakon što su kruzeri dobili zabranu ulaska u lagunu, gradske vlasti pripremaju se

zatražiti od turista da unaprijed rezervirajui posjet preko aplikacije i naplaćivati jednodnevnim

posjetiteljima između 3 i 10 eura ulazak u grad, ovisno o godišnjem dobu.

Kontrolirat će se koliko je ljudi u Veneciji i ako ih bude previše, novi posjetitelji neće moći ući.

Gradonačelnik Venecije Luigi Brugnaro rekao je da je njegov cilj održiviji turizam u gradu koji

posjeti 25 milijuna ljudi godišnje. Priznaje međutim da će nova pravila biti teško provesti.

"Očekujem prosvjede, tužbe, svašta.. ali imam obvezu učiniti da ovaj grad bude podesan za

život za njegove stanovnike kao i podnošljiv za one koji ga žele posjetiti", rekao je novinarima u

nedjelju.

Potencijalni posjetitelji su skeptični.

Brugnaro je rekao da vlasti još moraju odlučiti što znači previše ljudi i kada će nova pravila

stupiti na snagu. Očekuju da bi to moglo biti između sljedećeg ljeta i 2023.

Shema o kojoj se već govorilo 2019., odgođena je zbog pandemije koronavirusa.

Tijekom 'lockdowna' prošle godine, stanovnici Venecije mogli su uživati u uskim uličicama bez

hordi turista, a more u laguni postalo je čisto jer po njoj nisu vozili motorni čamci. Ali s ovoljetnim

povratkom gostiju, dužnosnicima ponovno postaje jasno da Venecija ne može podnijeti, zbog

vlastitog preživljavanja, ne znati koliko je ljudi u gradu.

"Postoji fizički limit broja ljudi koji mogu istovremeno biti u gradu", rekao je Marco Bettini, glavni

direktor Venisa, IT kompanije koja stoji iza sustava praćenja, u partnerstvu s teleoperaterom

TIM-om.

"Ne želimo nikoga ostaviti ili onemogućiti ljudima da dođu u Veneciju. Želimo da ljudi unaprijed

rezerviraju, kažu nam kamo žele ići, što žele posjetiti, kako bismo pružili bolju kvalitetu usluga",
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rekao je.

Brugnaro je odbacio bojazni oko zaštite privatnosti, ali njegova je poruka jasna: kontrolirajući

broj turista koji dolaze, tražimo i da se pristojno ponašaju. "Ne možete doći u kupaćem kostimu.

Ne možete skakati s mosta ili se napiti. Tko god dolazi, mora poštivati grad".

U Veneciji koja danas ima 55.000 stanovnika za razliku od 50-tih godina kad ih je bilo 175.000,

Brugnarov plan razlog je za užarenu debatu, jer se neki boje da će manje financijski sposobni

turisti odustati od dolaska. Drugi podupiru gradonačelnikov plan.

"Tu sam 30 godina, i nekad je bilo drugačije. Nekad je Venecija doista bila romantična", kaže

Stefano Verratti koji prodaje murano staklo i ne sviđaju mu se jednodnevni turisti.

"Sada se samo žuri kupiti kebab, napraviti selfie na mostu Rialto i zatim ponovno uhvatiti vlak.

Ne znam uživaju li ti ljudi doista".

 

(Hina)
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